
Společně tvoříme lepší region!

Predvánocní ohlédnutí a podekování

Rok s rokem se sešel a máme tu předvánoční čas. 

Na adventních věncích jsme zapálili několik svíček, všude 

voní vanilkové cukroví. Někdo už má všechny dárky pro 

své blízké nachystané, někdo spoléhá na poslední chvíli. 

A pak přijdou Vánoce, pár dní, na které se celý rok těšíme. 

Bláznivý svět kolem nás se na chvilku zastaví a všichni si 

budeme navzájem přát, aby byl lepší, klidnější. Je to i chvíle 

na malé ohlédnu�, co se nám za ten rok povedlo.

Ohlédnu� si zaslouží také naše MASka. Až si prolétnete 

stránky tohoto Zpravodaje, určitě si řeknete, že ten uplynulý 

rok stál za to. Výčet realizovaných a připravovaných projektů 

je velmi pestrý. MASka pomohla jednotlivcům, obcím, malým 

i větším podnikatelům a firmám, řadě neziskových spolků 

a organizací pro dě�, mládež a dospělé. Jen se podívejte na ty 

obrovské finanční hodnoty, které směřovaly do rozvoje velmi 

rozlehlého území MASky. A nezapomeňte se také podívat 

na výhled do budoucího období, je to určitě příjemná vize.

Všechny nas�něné výsledky MASky pro nás mohou být zdrojem 

op�mismu, který v současné době tolik potřebujeme. Tvůrčí úsilí 

a nápady těch, kteří mají nějaké dočinění s MASkou, nasvědčují 

tomu, že se s bláznivým světem dokážeme vyrovnat.

Děkuji všem členům a pracovníkům MASky za báječnou spolupráci. 

Přeji všem úspěšné vykročení do nového roku 2023. 

  Mgr. Václav Zibner, 

   předseda Výkonného výboru MAS
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Rok 2022 ve znamení změn 

Jako bychom to snad na konci 

loňského roku tušili, že rok 2022 

zahýbe MASkou i celosvětovým 

děním. Když jsme se koncem roku 

2021 začali prokousávat tématy 

s p o j e n ý m i  s  e n e r g e � k o u 

a klima�ckými změnami, mysleli 

jsme si, že tato témata jsou 

nadčasová. Zásadní změna však 

nastala již koncem února, kdy 

v y p u k l a  vá l ka  n a  U k ra j i n ě , 

a z nadčasových témat se rázem 

stala témata aktuální. Reálné 

dopady těchto událos� stály 

u zrodu některých novinek a změn, 

ke kterým v roce 2022 v MAS 

došlo. Vše začalo v lednu, kdy jsme 

odstartovali nový přeshraniční 

projekt Vzhůru ke hvězdám. 

N á s l e d n ě  n ě kte ř í  ko l e go vé 

úspěšně absolvovali celosvětově 

uznávaný kurz projektového řízení 

PRINCE2®. V únoru jsme do světa 

vypus�li nové webové stránky 

MAS. V únoru a březnu se rozjely 

v pořadí už tře� projekty Místních 

akčních plánů rozvoje vzdělávání 

(tzv. MAPy III), které navazují 

na úspěšné MAPy II. V dubnu jsme 

uspořádali první Snídani se starosty. 

V červnu schválila Valná hromada 

Programové rámce operačních 

programů IROP a OPZ+ a MAS 

v s t o u p i l a  d o  P l a �o r my  p r o 

komunitní energe�ku v rámci 

Národní sítě Místních akčních 

skupin ČR. Koncem července vypukl 

p o ž á r  v  Č e s ké m  Š v ý c a r s k u , 

kde zasahovalo a pomáhalo velké 

množství hasičských sborů z našeho 

území. V ostatních ohledech bylo 

jinak léto o něco klidnější, ale to 

jenom proto, abychom se připravili 

na další  vlnu změn. Záři jové 

komunální volby znamenaly změny, 

které MAS zasáhly asi ze všech 

nejvíce. Nejen, že došlo ke změnám 

ve vedení našich 11 obcí, ale ve 

volbách v obci Velké Chvojno uspěla 

i  tehdejší vedoucí pro SCLLD 

a vedoucí kanceláře MAS Jiřina 

B i s c h o ffi o vá .  Ta  s e  n a ko n e c 

rozhodla přijmout pozici uvolněné 

místostarostky a ze své funkce 

vedoucí po více než 9 letech 

odstoupila. Obrovskou výzvou tak 

pro mě bylo převzít svěřené otěže 

n a š í  M A S k y  a  p o k r a č o v a t 

ve šlépějích mé předchůdkyně. V 

říjnu jsme také uspěli ve veřejné 

soutěži Města Chabařovice, které 

n a b í z e l o  p r o n á j e m  n o v ě 

zrekonstruovaných kancelářských 

prostor. Od února se tak všichni 

můžeme těšit do krásného objektu 

bývalého mlýna. Po několika letech 

se tak opět kanceláře projektů 

SCLLD a MAP spojí v jednu a splní se 

n á m  p ř á n í  n a  o d p o v í d a j í c í 

a reprezenta�vní prostory pro naše 

fungování.  Kromě toho si  od 

z n o v u s j e d n o c e n í  s l i b u j e m e 

v ý z n a m ný  p ř í n o s  v  p o d o b ě 

efek�vnějšího sdílení informací 

a snížení mandatorních nákladů 

na   naše fungování. 
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Rok 2022 ve znamení změn 

Poslední novinkou letošního roku, je 

nové mo�o naší MAS, které tak 

nějak přirozeně vyplynulo ze sledu 

všech událos� tohoto chao�ckého 

a náročného roku. Opět jsme si 

p ř i p o m n ě l i ,  j a k  j e  d ů l e ž i t á 

pospolitost a že území MAS Labské 

skály není naším nebo Vaším 

regionem, ale regionem společným, 

který tvoříme a budeme tvořit my 

všichni nyní i v budoucnu a proto 

„Společně tvoříme lepší region“. 

Závěrem mi dovolte za všechny 

zaměstnance MAS poděkovat Vám - 

našim obcím, členům, partnerům 

a kolegům, že jste s námi tento 

náročný rok zvládli! Věříme, že se 

nám společně podaří do roku 2023 

vykročit úspěšně a v plné síle. Za naši 

MAS Vás chceme ujis�t, že jsme tu 

pro Vás a že jsme připraveni Vám 

v této nelehké a turbulentní době 

podat pomocnou ruku.

   Na závěr roku jsme se rozhodli vytvořit nový banner území MAS, které se v nedávné době rozšířilo   

 o území 8 obcí. Spojili jsme se s výtvarníkem MgA. Pavlem Pražákem a vytvořili tak originální mapu  

našeho  území. 

     Renata Jírová, 
    vedoucí pro SCLLD 
a vedoucí kanceláře MAS
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Rok 2022 ve znamení změn 
Přehled některých aktivit, které se 
v MAS v roce 2022  udály:Leden 2022

1.1.2022 byla zahájena realizace projektu Vzhůru 
ke hvězdám. 
Našich dalších 6 zaměstnanců MAS bylo proškoleno 
v  rá m c i  ku r zu  P R I N C E 2 ®  Fo u n d a� o n ,  k te r ý  j e 
nejpopulárnějším kurzem metodiky projektového řízení. 
V současné době jsou tak všichni zaměstnanci MAS držiteli 
tohoto celosvětově uznávaného cer�fikátu.

Únor 2022
1.2.2022 byla zahájena realizace projektu Místní akční plán rozvoje 
vzdělávání III pro SO ORP Děčín. Více o projektu naleznete ve článku 
„Rozvíjíme vzdělávání na Děčínsku” na straně 19 Zpravodaje.
18.2.2022 byla vyhlášena Výzva MAS Labské skály PRV č. 7 k předkládání 
Žádos� o podporu v rámci Programu rozvoje venkova na období 2014 – 
2020.
24.2.2022 jsme spus�li nové webové stránky na adrese: 
www.maslabskeskaly.cz 

Březen 2022
1.3.2022 byla zahájena realizace projektu Místní akční plán 
rozvoje vzdělávání III pro SO ORP Ús� nad Labem. Více o 
projektu naleznete ve článku „MAP pro Ústecko“ na straně 20 
Zpravodaje.

  Duben 2022 
29.4.2022 Proběhla 1. Snídaně se starosty na zámku v Jílovém. Více 
informací naleznete v článku „Poprvé jsme posnídali se starosty 
na zámku“ na straně 23 Zpravodaje.

Květen 2022
5.5.2022 se v Chlumci uskutečnilo setkání aktérů v rámci 
projektu Vzhůru ke hvězdám. Více informací naleznete v článku 
„Projekt skončil, spolupráce pokračuje“ na stranách 21-22 
Zpravodaje.
21.5.2022 proběhla sousedská návštěva z Čech do SRN.

Červen 2022
7.6.2022 proběhla Valná hromada MAS Labské skály. Na této Valné 
hromadě byl schválen Programový rámec IROP a Programový rámec 
(Akční plán) OPZ+. Více informací o programových rámcích SCLLD 
naleznete v článku „Strategie 2021 – 2027 se připravuje na start “ 
na straně 12 Zpravodaje. 
K 8.6.2022 do MAS Labské skály vstoupil 1 nový člen a 2 členové 
vystoupili. 
10.6.2022 se uskutečnila vernisáž výstavy v rámci projektu Vzhůru 
ke hvězdám. Více informací naleznete v článku „Projekt skončil, 
spolupráce pokračuje“ na stranách 21-22 Zpravodaje.
30.6.2022 byla vyhlášena Výzva č. 1/2022 Podpora komunitního života 
v území MAS Labské skály 2022.
30.6.2022 byla schválena aktualizace Strategického rámce projektu MAP 
pro území SO ORP Děčín (MAP III).
Zapojili jsme se do Pla�ormy pro komunitní energe�ku v rámci Národní sítě 
Místních akčních skupin ČR. Více se dozvíte v článku „Energe�ka hýbe MAS“ 
na straně 24 Zpravodaje.

Červenec 2022
24.7.2022 vypukl požár v Českém Švýcarku na území 
sousední Místní akční skupiny Český Sever. Při hašení 
požáru, který se podařilo zkro�t až 12.8. pomáhalo i mnoho 
hasičských sborů z území naší MAS. 
Děkujeme �mto všem hasičům, kteří byli v této akci 
nepostradatelní!

Srpen 2022
3. - 5.8.2022 jsme se zúčastnili LEADERkempu v rámci 
pla�ormy „Venkovská mládež“. Chceme v našem 
území podporovat par�cipaci mládeže a koncept 
venkovských mládežnických parlamentů.

Září 2022
3.9.2022 proběhla sousedská návštěva ze SRN do Čech 
v rámci projektu Vzhůru ke hvězdám. Další informace 
naleznete v článku „Projekt skončil, spolupráce 
pokračuje“ na stranách 21-22 Zpravodaje.
21.-22.9. 2022 jsme se zúčastnili LEADERfestu - setkání 
zástupců místních akčních skupin a dalších významných 
aktérů rozvoje venkova z České republiky a dalších 
evropských zemí, kteří pracují metodou LEADER.
23.9.2022 byla schválena aktualizace Strategického rámce 
projektu MAP pro území SO ORP Ús� nad Labem (MAP III).
23.-24.9.2022 se uskutečnily volby do obecních zastupitelstev. 
Změnami byla zasažena i naše MAS. 

Říjen 2022
1.10.2022 – Společná procházka po česko-saské hranici v rámci projektu 
Vzhůru ke hvězdám. Více informací naleznete v článku „Projekt skončil, 
spolupráce pokračuje“ na stranách 21-22 Zpravodaje.
7.10.2022 se uskutečnila exkurze po úspěšně realizovaných 
projektech. Více o exkurzi naleznete v článku „Labskoskalská jízda 
stála za to“ na stranách 17-18 Zpravodaje.
12.10.2022 schválilo Město Chabařovice MAS Labské skály jako 
vítězného uchazeče ve veřejné soutěži o nejvhodnější nabídku 
na uzavření nájemní smlouvy na nájem čás� areálu nebytových 

prostor Mlýna. Kanceláře MAS Labské skály budou od února 
na jedné adrese!

19.10.2022 došlo k odstoupení Jiřiny Bischoffiové z funkce vedoucí 
pro SCLLD a vedoucí kanceláře MAS z důvodu jejího zvolení do funkce 

místostarostky v obci Velké Chvojno. Více informací naleznete v článku 
„Práce v MAS pro mě byla výzva“ na stranách 5-6 Zpravodaje.

20.10.2022 Výkonný výbor MAS Labské skály schválil lng. Renatu Jírovou 
jako vedoucí pro SCLLD a vedoucí kanceláře MAS a pověřil předsedu 

Výkonného výboru Mgr. Václava Zibnera jejím jmenováním do uvedených 
funkcí.

Listopad 2022
3.11.2022 se uskutečnila Valná hromada MAS. K 3.11.2022 
vstoupilo do MAS 6 nových členů a 2 členové vystoupili. MAS 
má v současné době 76 členů.
25.11.2022 byl podán Programový rámec (Akční plán) 
OPZ+ a zároveň byla podána žádost o podporu z OPZ+. Více 
se dozvíte v článku „Strategie 2021 – 2027 se připravuje 
na start“ na straně 12 Zpravodaje.
Spus�li jsme poradenskou činnost pro občany z našeho 
území k dotačnímu programu Nová zelená úsporám 
Light. Více o Nové zelené úsporám Light naleznete 
ve článku „Pomáháme s Novou zelenou úsporám 
Light“ na straně 25 Zpravodaje.

Prosinec 2022
12.12.2022 proběhla prezentace naší MAS na Krajském úřadu Ústeckého 

kraje v rámci akce, kterou pořádala Krajská síť Místních akčních skupin 
Ústeckého kraje. Více se dozvíte v článku „Ústeckému kraji patří veliké 

poděkování“ na straně 16 Zpravodaje. 

http://www.maslabskeskaly.cz
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Práce v MAS pro mě byla výzva
V í c e  n e ž  9  l e t  b y l a  J i ř i n a 

Bischoffiová vedoucí pro Strategii 

komunitně vedeného místního 

rozvoje (SCLLD) a vedoucí kance-

láře MAS. Vše se změnilo po leto-

šních komunálních volbách, 

ve kterých kandidovala, uspěla 

a nakonec byla zvolena uvolně-

nou místostarostkou v obci Velké 

Chvojno. Víme, že rozhodnu� 

odejít z MAS pro ni nebylo 

snadné, ale tak nějak jsme všichni 

cí�li, že tento nový vítr do plachet 

a vytyčený směr bude pro ni další 

životní výzvou. 

Funkci vedoucí Jiřinka plnila 

svědomitě, v zájmu členů a partn-

erů MAS a se snahou pomoci 

každému. To by od této pozice 

očekával asi každý, ale „naše 

Jiřinka“ je nezmar. Plnění vytyče-

ných cílů pro ni není pouhou prací, 

ale spíš posláním, do kterého se 

dokáže osobně zainteresovat. 

Navíc pro společnou myšlenku 

dokáže strhnout i ty, kteří si myslí, 

že se jich dané téma netýká. 

Vůbec se nedivím, že si ji ve Velkém 

Chvojně zvolili jako místostarostku, 

protože přesně tohle je práce, 

která je jí blízká a kterou bude, 

stejně jako v MAS, vykonávat 

nejlépe jak dovede – se zápalem, 

energií a lidským přístupem. 

Poděkovat za její činnost jsme se 

roz h o d l i  o fi c i á l n ě  n a  Va l n é 

hromadě 3. 11. 2022. Vše mělo být 

pro Jiřku překvapení a tajit se nám 

to podařilo do poslední chvíle. 

Co se ale nakonec stalo, nečekal 

nikdo z nás. Jiřinka překvapila nás. 

Na poslední chvíli byla nucena se 

ze zdravotních důvodů z Valné 

hromady omluvit. Byla to dokonce 

její první absence na Valné hroma-

dě za její pracovní kariéru. Nakonec 

jsme si s �mto Jiřinky překvapením 

ale poradili a pořídili jsme pro ni 

alespoň videozáznam, ze kterého 

mohla nasát výjimečnou atmosfé-

ru  Va lné  hromady.  Úvodem 

nejprve vystoupili dě� a žáci ze ZUŠ 

Chabařovice. Posléze jsme jí, v čele 

s předsedou Výkonného výboru 

Mgr. Václavem Zibnerem, virtuálně 

předali za kancelář MAS symbolic-

ké ocenění pro „nejoddanější 

MASačku“,  poukaz  do  lázn í 

a děkovnou lis�nu s podpisy všech 

členů MAS. K poděkování se 

připojili i další členové MAS s řadou 

dalších pozornos�.

Poděkování  Jiřině Bischoffiové



Za nás všechny bych �mto chtěla Jiřince poděkovat za její projevené přání a za naši 

kancelář Jiřince přejeme, aby ji nikdy neopus�la její nevyčerpatelná energie a aby se na 

nové plavbě jakýmkoliv směrem mohla vždy spolehnout na příznivý vítr do plachet 

a samozřejmě pevné zdraví! 
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Protože už je Jiřinka zpět u kormidla jen už na trochu jiné 

lodi, zeptala jsem se jí na několik otázek k práci v MAS:

1. Co tě k MAS Labské skály vlastně přivedlo?

Spíš je na místě povědět, kdo mě k MAS Labské skály přivedl. 

Byla to Eva Šípová, tehdejší předsedkyně MAS. V roce 2006 

jsme u nás ve Chvojně založili občanské sdružení (později 

spolek) Chvojensko a v souvislos� s �m jsme se začali zajímat 

o regionální rozvoj, možnos� spolupráce apod. Našla jsem 

tehdy kontakt na Evu a napsala jsem jí e-mail, kde jsem 

popsala naší činnost a záměry. Začaly jsme spolu 

komunikovat a zjis�ly jsme, že jsme naladěny na stejnou 

vlnu. Vzájemná spolupráce se vyvinula tak, že mě Eva 

požádala o spolupráci na tvorbě SPL (Strategického 

plánu Leader), který byl později schválen 

a MASka mohla začít realizovat svojí 

první strategii. V červnu 2009 jsem 

nastoupila do MAS Labské skály 

na hlavní pracovní poměr.

2. Jaký byl tvůj hnací motor a co tě na práci 

v MAS nejvíc bavilo?

Práce v MAS byla pro mne od počátku velká 

v ý z v a .  Po c h o p i t e l n ě  b y l o  n u t n é  s e 

dovzdělávat v manažerských dovednostech. 

Absolvovala jsem akreditovaný vzdělávací 

program UZEI – Manažer venkovského 

prostoru. Po dobu studia jsem se tam 

setkávala se stejně naladěnými lidmi 

z ostatních MASek z celé republiky. Bylo 

to nesmírně zaj ímavé,  velká 

mo�vace a předávání zkušenos�. 

Právě to mě nejvíce na práci 

v  M A S  b a v i l o .  S t u d o v a t 

možnos�, sbírat zkušenos� pro 

náš region a ty se pak snažit 

aplikovat do praxe. 

3. Na co jsi za svou pracovní 

kariéru v MAS nejvíce hrdá? 

Co považuješ za svůj největší 

pracovní úspěch?

Jsem ráda, že má naše MAS 

vysokou pres�ž. Je to zásluha celého 

týmu, stejně tak všech členů MAS. 

Zejména těch, kteří jsou angažovaní 

v orgánech MAS. Na to jsem hrdá. 

4 .  C o  b y s  p o p řá l a  M A S 

do dalšího období?

Do nového období naší MASce přeji 

zlepšení výchozích podmínek pro práci, 

přehlednost všech pravidel a nařízení.

Rozhovor  s  Jiřinou Bischoffiovou

     Renata Jírová, 
    vedoucí pro SCLLD 
a vedoucí kanceláře MAS
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Konference MAS

V únoru roku 2022 byla vyhlášena 

výzva č.7, ve které byla rozdělena 

zbývající alokace z tzv. Přechodného 

období Programového rámce PRV. 

V rámci přechodného období nám 

byla přidělena poměrná část alokace 

na rok 2022, ke které byla přidána 

zbývaj íc í  a lokace nerozdělená 

z poslední výzvy.

Celkem bylo rozděleno více jak 8,5 

mil. Kč. V současné době je stav 

poloviny žádos� po podpisu Dohody 

o poskytnu� dotace a zbývající 

žádos� jsou před podpisem Dohody 

o poskytnu� dotace. Realizace 

projektů proběhne v roce 2023.

Strategie 2014-2020 je u konce 

Strategie komunitně vedeného 

místního rozvoje na období 2014 -

2020 (dále jen „Strategie 2014+“) je 

v samotném závěru a nás už čeká 

jen rekapitulace a zhodnocení 

přínosu této Strategie 2014 + do 

území MAS Labské skály.

Protože to bylo období velmi 

plodné na množství zajímavých 

p r o j e k t ů ,  r o z h o d l i  j s m e  s e 

u s p o ř á d a t  d n e  2 2 . 2 . 2 0 2 3 

Konferenci MAS, na které budou 

představeny některé úspěšně 

r e a l i z o v a n é  p r o j e k t y 

spolufinancované přes výzvy MAS a 

bude zhodnoceno programové 

období 2014 -2020.

V rámci konference dojde také ke 

sdílení dobré praxe a přenosu 

informací a zkušenos� mezi žadateli 

a očekáváme, že vytvoříme prostor 

pro spolupráci mezi různými aktéry. 

Konference bude určena pro 

širokou veřejnost, představitele 

obcí, budoucí žadatele a další 

příznivce MAS. Program nyní 

př ipravujeme a pozvánku na 

k o n f e r e n c i  z v e ř e j n í m e  v 

dostatečném předs�hu v průběhu 

ledna 2023. Už teď se těšíme na Vaši 

účast a doufáme, že se nám podaří 

Vám ještě více přiblížit práci, kterou 

od roku 2005 pro území MAS 

vykonáváme. 

Vraťme se ale ještě krátce k 

aktuálním informacím k čerpání 

alokací v rámci Strategie 2014+. 

Kromě operačního programu PRV 

(Program rozvoje venkova), ze 

kterého bude MAS v lednu 2023 

vyhlašovat další výzvu, byly alokace 

na Programové rámce IROP a OPZ 

vyčerpány a nyní dobíhá realizace 

posledních projektů z těchto 

operačních programu. 

U Programového rámce OPŽP 

(Operační program životního 

p r o s t ř e d í )  n e b y l a  a l o k a c e 

dočerpána, protože nebylo možné 

na základě rozhodnu� Řídícího 

orgánu OPŽP přes MAS vyhlásit 

další výzvy. U některých projektů 

podpořených přes Programový 

rámec OPŽP dobíhá realizace. 

Vzhledem k tomu, že Program 

rozvoje venkova (PRV) v roce 2022 

přinesl nejvíce zrealizovaných 

projektů, je mu věnován následující 

samostatný článek. 

     Renata Jírová, 
    vedoucí pro SCLLD 
a vedoucí kanceláře MAS

Program rozvoje venkova
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V této výzvy č. 7 byla podpořena řada pěkných projektů:

Podpora zemědělského podnikání, inves�ce do hmotného majetku (fiche č.1)

Strategie 2014-2020 je u konce 
Program rozvoje venkova

Název projektu: Nákup strojního vybavení 2022
místo realizace: Horní Habar�ce
výše dotace přes výzvu MAS:630 840 Kč

Název projektu: Modernizace farmy
místo realizace: Příbram pod Bukovou horou 

(Verneřice)
výše dotace přes výzvu MAS: 86 722 Kč

Název projektu: Nákup návěsu za traktor
místo realizace: Brozánky (Řehlovice)
výše dotace přes výzvu MAS:295 000 Kč

Název projektu: Nákup zemědělského stroje
místo realizace: Stadice (Řehlovice)

výše dotace přes výzvu MAS:250 000 Kč
Název projektu: Nákup zemědělského stroje 

– rozmetadlo
místo realizace: Habrovany u Řehlovic
výše dotace přes výzvu MAS:430 000 Kč Název projektu: Oblouková hala k 

zemědělským účelům
místo realizace: Habrovany u Řehlovic

výše dotace přes výzvu MAS:252 000 Kč
Název projektu: Nákup traktorového návěsu
místo realizace: Stadice (Řehlovice)
výše dotace přes výzvu MAS:343 000 Kč

Název projektu: Nákup přívěsu na svoz balíků a 

mobilního příkrmiště pro skot
místo realizace: Chabařovice

výše dotace přes výzvu MAS:353 880 Kč

Název projektu: Nákup zemědělského stroje
místo realizace: Stadice (Řehlovice)

výše dotace přes výzvu MAS:225 000 Kč

Název projektu: Pořízení pícninářské techniky LB
místo realizace: Dolní Habar�ce

výše dotace přes výzvu MAS:280 000 Kč

Název projektu: Nákup zemědělského stroje
místo realizace: Stadice (Řehlovice) 
výše dotace přes výzvu MAS:250 000 Kč

Název projektu: Nákup návěsu za traktor
místo realizace: Brozánky (Řehlovice)
výše dotace přes výzvu MAS:295 000 Kč

Pokračování na další straně
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Rozvoj podnikání na venkově a rozvoj venkovské turis�ky, vč. Agroturis�ky (fiche č.3)

Základní služby a obnova vesnic ve venkovských oblastech, čl. 20 odstavec b) Mateřské a základní školy  e) 

Vybrané kulturní památky a f) Kulturní a spolková zařízení vč. knihoven (fiche č. 6)

Název projektu: Rozvoj podnikání - Vybavení 

klempířské dílny
místo realizace: Libouchec
výše dotace přes výzvu MAS: 90 000 Kč Název projektu: Pořízení mobilní sušárny řeziva

místo realizace: Malšovice
výše dotace přes výzvu MAS: 399 803 Kč

Název projektu: Modernizujeme školní 

kuchyň
místo realizace: Malečov
výše dotace přes výzvu MAS:400 000 Kč Název projektu: Kostel Čeřeniště - odvlhčení 

základových čás�
místo realizace: Čeřeniště (Malečov)

výše dotace přes výzvu MAS:1 351 390 KčNázev projektu: Obnova střechy věže a 

fasády kostela sv. Barbory na pozemku p.č. 

st. 50 v k.ú. Dubice nad Labem
místo realizace: Dubice nad Labem
výše dotace přes výzvu MAS:1 051 563 Kč Název projektu: Přestanov - setkáme se 

tam i tady
místo realizace: Přestanov

výše dotace přes výzvu MAS:280 000 KčNázev projektu: Vybavení obecního sálu pro 

spolkové a kulturní ak�vity v obci Řehlovice
místo realizace: Řehlovice
výše dotace přes výzvu MAS:230 500 Kč Název projektu: Vybavení sálu KD pro spolkové a 

kulturní ak�vity v obci Habrovany
místo realizace: Habrovany

výše dotace přes výzvu MAS:322 655 Kč

Název projektu: Stebno - mobilní vybavení pro 

spolkovou a kulturní činnost
místo realizace: Stebno

výše dotace přes výzvu MAS:144 000 Kč

Název projektu: Mobilní vybavení pro kulturní 

a spolkovou činnost v obci Dolní Zálezly
místo realizace: Dolní Zálezly
výše dotace přes výzvu MAS:275 880 Kč

Název projektu: Rekonstrukce sociálního 

zařízení v Kulturním domě v Roudníkách
místo realizace: Roudníky (Chabařovice)
výše dotace přes výzvu MAS:378 718 Kč

Strategie 2014-2020 je u konce 
Program rozvoje venkovaPokračování z předchozí strany

   Jana Vošahlíková,
manažerka SCLLD
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V roce 2022 také došlo k realizaci některých 
projektů z 2. a 6. výzvy MAS. Ukázky 
realizovaných projektů naleznete níže :

A u t o m a � z a c e  k r m n é h o  s y s t é m u 

na Agrofarmě Merbol�ce (6. výzva MAS)

Střecha kostela Všech svatých v Arnultovicích (6. výzva MAS)

Sušárna ovoce Malšovice (2. výzva MAS)

Kaple Panny Marie Stradov u Chabařovic (6. výzva MAS)

Strategie 2014-2020 je u konce 
Program rozvoje venkova

Pokračování na další straně
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Školní kuchyně ZŠ Velké Chvojno (6. výzva MAS)

Vybavení pro kulturně společenské zázemí obce 

Horní Habar�ce (6. výzva MAS)

Technologie do kuchyně v MŠ Benešov 

nad Ploučnicí (6. výzva MAS)

Herní prvky v MŠ Tisá (6. výzva MAS)

Pořízení pásového rypadla 

(6. výzva MAS)

Strategie 2014-2020 je u konce 
Program rozvoje venkovaPokračování z předchozí strany
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Programový rámec (v OPZ+ nazvaný také jako Akční plán) 

je za�m jediným podaným Programovým rámcem MAS. 

Programový rámec byl schválen na Valné hromadě MAS 

dne 7.6.2022. V rámci tohoto Programového rámce není 

možné vyhlašovat vlastní výzvy. Podpora území je možná 

pouze podáním žádos� o podporu přes výzvu OPZ+, tzn. 

že MAS musela napsat vlastní projekt, se kterým se uchází 

o podporu ve výzvě OPZ+. Alokace v rámci Programového 

rámce OPZ+ je na naši MAS 20 mil. Kč celkových 

způsobilých výdajů a to na období šes� let. Tato alokace je 

rozdělena do dvou na sebe navazujících projektů s 

obdobím realizace 3 roky. První projekt (resp. žádost o 

podporu) s názvem "Podpora komunitního života na 

území MAS Labské skály I." je nastaven na alokaci ve výši 

cca 11,7 mil. Celkových způsobilých výdajů (tedy cca 59% 

celkové alokace). Tento projekt jsme spolu s Programový 

rámcem podali dne 25.11.2022 a nyní čekáme na 

výsledky formálního a následně věcného hodnocení. 

Programový rámec operačního programu IROP byl 

schválen na Valné hromadě dne 7.6.2022 a v současné 

d o b ě  p r o b í h á  p ř í p r a v a  fi n a n č n í h o  p l á n u . 

Předpokládáme, že Programový rámec IROP spolu 

s finančním plánem podáme v lednu roku 2023. Alokace 

MAS Labské skály na Programový rámec IROP na období 

2021 – 2027 je cca 76 mil. Celkových způsobilých výdajů. 

Operační program Zaměstnanost + (OPZ+)

IROP

Podrobnější informace k jednotlivým Programovým 

rámcům naleznete na našich webových stránkách: 

www.maslabskeskaly.cz

 Renata Jírová, 
vedoucí pro SCLLD a vedoucí kanceláře MAS

Strategie 2021 – 2027 se 
připravuje na start

Připomeňme si, že Koncepční část 

Strategie komunitně vedeného 

místního rozvoje MAS Labské skály 

pro období 2021 -2027 (tzv. SCLLD) 

byla schválena 11.1.2022. V rámci 

té to  n a š í  S C L L D  j e  m ož n é  v 

programovém období 2021 -2027 

čerpat podporu pro real izaci 

projektů v rámci pě� operačních 

programů: Integrovaný regionální 

operační program (dále jen „IROP“), 

Operační program Zaměstnanost 

plus (dále jen „OPZ+“), Operační 

program Životní prostředí (dále jen 

„OP ŽP“) ,  Operační  program 

Te c h n o l o g i e  a  a p l i k a c e  p r o 

konkurenceschopnost 2021 – 2027 

(dále jen „OP TAK“) a Strategický 

plán Společné zemědělské poli�ky 

(dále jen „SP SZP“). Abychom dosáhli 

maximální možné podpory našeho 

území, budeme se (pokud to bude 

možné) ucházet o alokace ve všech 

zmíněných operačních programech. 

Postup je složitější, zjednodušeně 

ř e č e n o  n a š e  v ý z v y  m ů ž e m e 

vyhlašovat až poté, co budeme mít 

schválené tzv. Programové rámce pro 

jednotlivé operační programy. Tyto 

Programové rámce musíme nejprve 

připravit - obsahují většinou souhrn 

opatření, které budeme v rámci 

našich výzev podporovat, finanční 

plán a plán indikátorů. Po celý rok 

jsme se snažili komunikovat se všemi 

aktéry v území prostřednictvím řady 

j e d n á n í ,  o s o b n í c h  s c h ů ze k  a 

pracovních skupin, abychom získávali 

co nejvíce informací o projektech 

připravovaných v našem území a dle 

tohoto správně a efek�vně nastavili 

P r o g ra m o v é  rá m c e  v e  v š e c h 

o p e r a č n í c h  p r o g r a m e c h . 

Připravenost Operačních programů 

na straně ministerstev na nové 

programové období je velmi různá, 

což zapříč ini lo  to,  že některé 

Programové rámce jsme nemohli 

dokončit  a stále tedy čekáme 

n a  v ý z v y  k  p ř e d k l á d á n í 

P r o g r a m o v ý c h  r á m c ů ,  b l i ž š í 

informace a podmínky. To se týká 

operačních programů OP TAK, OP ŽP 

a ZP SZP. 

Nejdále jsme u Programových rámců 

operačních programů OPZ+ a IROP, 

které byly ministerstvy připraveny 

nejdříve.
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Podpora komunitního života
v území MAS Labké skály 2022
MAS Labské skály vyhlásila pro žadatele ze svého území výzvu 

z Programu Ústeckého kraje na podporu komunitního života 

na venkově pro rok 2022 pro podání projektů, které budou 

realizovány do 31. 12. 2022. Do výzvy bylo podáno 15 projektů 

od obcí a spolků a všechny byly vybrány k podpoře. Realizace 

jednoho projektu byla zrušena žadatelem. Některé projekty 

jsou již zrealizovány a u některých ještě realizace probíhá. 

V rámci této výzvy byly podpořeny následující projekty:

Žadatel: NAPLNO z.s. 
(dotace 29 115,50 Kč)

Den srdce, Tajemná strašidýlková 

stezka a Drakiáda jsou akce pro 

širokou veřejnost všech věkových 

kategorií plné vědomos�, ak�vního 

pohybu, zážitků a tvořivých dílniček.

Žadatel: Obec Fran�škov nad Ploučnicí 

(dotace 17 000 Kč)

Pohádková cesta pro dě�, rodiče 

i prarodiče v okolí hradu Ostrý se 

stanoviš� pohádkových bytos� 

v  k o s t ý m e c h  p l n é  s o u t ě ž í 

a vědomostních úkolů ukončená 

s o u t ě ž e m i  s  m o d e r á t o r e m 

a táborákem s opékáním buřtů. 

Oslavy 670 let založení obcí Lipová a Žežice 

u Chuderova

  Pohádkový les v okolí hradu Ostrý 

– aneb ukončení prázdnin 2022

Rozmarné léto v Libouchci 2022

Žadatel: Obec Libouchec (dotace 29 750 Kč)

Akce pro širokou veřejnost všech věkových kategorií zaměřená na kulturní 

vyži� a mezigenerační setkání s hudebním programem a atrakcemi pro dě�.

Slavnos� sena 2022

  Podzimní akce pro občany a přátelé 

obcí Malého Března a Leš�ny

Žadatel: Obec Petrovice 
(dotace 29 750 Kč)

Akce pro širokou veřejnost pro 

obohacení kulturního života a 

upevnění sociálních kontaktů mezi 

občany. Do projektu jsou vedle obce 

zapojeni místní dobrovolní hasiči, 

sportovní klub a zájmové spolky. 

Zahajuje se slavnostním průvodem 

traktorů a zemědělských strojů, 

p o k r a č u j e  s e  k u l t u r n í m i 

vystoupeními a soutěžemi pro 

veřejnost a končí se hudebním 

programem.

Žadatel: Obec Chuderov 
(dotace 29 750 Kč)

Oslavy založení obcí proběhly 

jako sváteční den pro setkání 

široké veřejnos� včetně dě�, 

potkávání rodin a sousedů 

s   b o h a t ý m   k u l t u r n í m 

programem.
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Žadatel: Přátelé děčínského Sněžníku, z.s. (dotace 29 750 Kč)

Setkání obyvatel a přátel osady Sněžník v adventním čase 

s koncertem Pražské mobilní zvonkohry.

Žadatel: Spolek pro obnovu památek a podporu kulturních tradic obce 

Telnice (dotace 21 660 Kč)

Běžecký závod pro celou rodinu určený jak obyvatelům Telnice, tak i 

přilehlých obcí pro zpestření kulturního života v obci, prohloubení 

sousedských a mezigeneračních vztahů. Závod nabízí příležitost 

rekreačním sportovcům vyhrát skvělé ceny, užít si zábavné odpoledne 

a hlavně předvést se před sousedy.

PIVOFEST POVRLY 2022

Adventní setkání u kaple Panny Marie na Sněžníku

Žadatel: Obec Povrly (dotace 29 750 Kč)

Mul�žánrový regionální fes�val pro obyvatele a 

přátele všech věkových kategorií pro kulturní 

vyži�, udržení a navázání sociálních vazeb plný 

muziky, piva a atrakcí pro dě�.

Žadatel: Obec Telnice (dotace 28 798 Kč)

F i l m o v é  p r o m í t á n í  o d  l é t a 

do předvánočního času v místním kině 

nebo v prostorách před telnickým 

nádražím. Účastníci promítání se schází 

nejen za kulturním zážitkem, ale také 

proto, aby se sešli k „sousedské debatě“.

Kino Telnice

Podpora komunitního života
v území MAS Labké skály 2022

Telnický kecky 2022- běžecký závod pro celou rodinu

Žadatel: Obec Řehlovice 
(dotace 19 550 Kč)

Ak�vity ve spolupráci s místní základní 

školou, školkami, místními hasiči a 

místními pěveckými sbory podpoří 

par�cipaci a spolupráci dě� a dospělých. 

V různých místních částech obce 

proběhnou tvořivé dílničky, světýlkovo-

lampionová procházka,  d ivadelní 

představení pro dě� i dospělé, společné 

listování pro dě� v místní knihovně, herní 

soutěžní odpoledne s deskovými hrami 

a sportovní komunitní hry v tělocvičně i 

na venkovním sportoviš� pro všechny, co 

budou mít chuť se hýbat.

Společný podzim
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Žadatel: Svobodná země, z.s. (dotace 29 750 Kč)

Akce jako Den deskových her, seminář cvičení Čchi-kung, 

přednáška na téma vzájemného respektu a nenásilné 

komunikace a téma�cké tvořivé dílničky jsou určeny pro dě�, 

rodiče i prarodiče s cílem probudit v lidech komunitního ducha, 

vzájemné propojování a sdílení.

Podpora komunitního života
v území MAS Labké skály 2022

Filmová historie a divadelní současnost 
pro Valkeřice

Hudební fes�val v přírodě: VES FEST

Žadatel: Obec Tašov  (dotace 29 750 Kč)

Hudební fes�val v prostoru Ski areálu Pohoří u Malečova. 

V přírodě, tedy v místě, které splňuje este�cké i technické 

předpoklady pro zdárnou kombinaci hodnotného 

hudebního zážitku pro nejširší veřejnost. V rámci fes�valu si 

účastníci užijí jak hudebních produkcí, tak i gastronomických 

specialit. Fes�val prohloubí a posílí mezigenerační 

i sousedské vztahy.

Zábavička pro všechny ve Chvojně.

Žadatel: Obec Velké Chvojno (dotace 29 750 Kč)

Ak�vity ve spolupráci s místní základní školou, 

školkami, místními hasiči a místními pěveckými 

sbory podpoří par�cipaci a spolupráci dě� 

a dospělých. V různých místních částech obce 

proběhnou tvořivé dílničky, světýlkovo-

lampionová procházka, divadelní představení 

pro dě� i dospělé, společné listování pro dě� 

v místní knihovně, herní soutěžní odpoledne 

s deskovými hrami a sportovní komunitní hry 

v tělocvičně i na venkovním sportoviš� pro 

všechny, co budou mít chuť se hýbat.

Žadatel: Valkeřice o 108, z.s. (dotace 14 875 Kč)

Cílem projektu je propojit nejmladší , střední i starší 

generace obyvatel a rekreantů v obci i širším okolí 

formou besedy s herci loutkového divadla 

s prezentací jejich současné divadelní tvorby, 

filmovou projekcí v období podzimních prázdnin 

a předvánoční večerem s divadelním programem 

a promítáním filmu na historických strojích.

Radost lidem

Petra Šofrová,
 finanční manažerka,
zástupce vedoucí kanceláře MAS
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Ústeckému kraji patří veliké 
poděkování
Dne 12. 12. 2022 se naše MAS prezentovala 

v rámci akce pořádané Krajskou sí� 

Místních akčních skupin Ústeckého kraje v 

prostorách Krajského úřadu Ústeckého 

kraje (dále jen „Krajský úřad ÚK) v rámci 

zasedání Zastupitelstva ÚK. Na zasedání 

Zastupitelstva ÚK vystoupila předsedkyně 

Krajské sítě Ing. Eva Hamplová a stručně 

shrnula spolupráci Místních akčních skupin 

(MAS) s Krajským úřadem a odprezentovala 

výsledky této spolupráce a její dopad do 

ú z e m í  Ú s t e c ké h o  k r a j e .  Z á r o v e ň 

poděkovala zástupcům Krajského úřadu 

za trvalou podporu a výtečnou spolupráci. 

Jako malé poděkování si zástupci všech 

9  MASek  ÚK př iprav i l i  pro  kra j ské 

zastupitele ve ves�bulu pohoštění 

z  r e g i o n á l n í c h  p r o d u k t ů  z  ú z e m í 

j e d n o t l i v ý c h  M A S .  N a š e  M A S 

se prezentovala sýry a pomazánkami 

z hospodářství pod Strážným vrchem 

z Merbol�c, chlebem z rodinného pekařství 

Vopek z Povrlů, moštem z Ekofarmy Babiny, 

vánočním cukrovím z Cukrárny Pusinka v 

Benešově nad Ploučnicí, kávou z pražírny 

Caffe08 z Březin a mýdly z mydlárny 

Bohemicus z Řehlovic.

Závěrem bychom se 

chtěli připojit k poděkování Krajské sítě 

MAS, neboť Krajský úřad ÚK je dlouholetým a 

velkým podporovatelem MASek, které na 

území ÚK působí. MASky díky podpoře kraje 

pomáhají s animací území, přenosem informací 

mezi aktéry regionálního rozvoje a žadatelům 

ze svých území s administrací žádos� do 

programů vyhlašovaných ÚK. Ústecký kraj také 

podporuje komunitní život u všech 9 MASek 

ÚK. Masky přerozdělují mezi žadatele, kterými 

jsou obce a spolky, finanční prostředky ÚK na 

podporu kulturních a sportovních akcí 

směřujících k par�cipaci venkovské komunity. 

Ústecký kraj významnou měrou podporuje naši 

MAS spolufinancováním režijních nákladů 

realizace SCLLD a za to mu patří velký dík!

     Renata Jírová, 
    vedoucí pro SCLLD 
a vedoucí kanceláře MAS
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Labskoskalská jízda stála za to
exkurze MAS

Pokračování na další straně

První zastávkou na Labskoskalské jízdě bylo zrekonstruované 

zázemí pro výjezdovou jednotku Sboru dobrovolných hasičů 

v Libouchci, kde nás přivítal starosta obce Libouchec Jiří 

Bolík se členy místní jednotky sboru dobrovolných hasičů a 

společně jsme při výborné 

k á v ě  p o d e b a t o v a l i 

o  p ř í n o s e c h  t o h o t o 

projektu, který byl skrze 

výzvu MAS podpořen 

částkou 1,9 mil. Kč.

V pátek 7. 10. 2022 MAS Labské skály v rámci 

dobíhající Strategie komunitně vedeného místního 

rozvoje 2014+ uspořádala exkurzi po úspěšně 

realizovaných projektech na území MAS Labské skály. 

Exkurze se zúčastnili zástupci a zaměstnanci obcí, 

členové spolků, zástupce z Krajského úřadu Ústeckého 

kraje a lidé z řad ak�vní veřejnos�.

A u to b u s e m  j s m e  s e  p o té 

přemís�li do obce Velké Chvojno, 

kde na nás už čekala paní ředitelky 

místní  základní  školy  Alena 

Mar�nková, která nám 

kromě zrekonstruované 

š k o l n í  k u c h y n ě 

podpořené skrze výzvu 

MAS dotací ve výši cca 

840 �s. Kč, ukázala i další 

realizované projekty.

Následovala cesta do Mírkova 

(místní čás� obce Povrly), kde 

na nás kromě malého občerstvení 

čekaly i krásné výhledy do okolní 

krajiny. Paní majitelka  Žaneta 

Hniličková (roz. Strmisková) nás 

provedla celou farmou, která 

přes výzvy MAS pořídila z operačního Programu Program rozvoje venkova (PRV) pásové rypadlo (výše dotace přes MAS 

763 �s. Kč) a spolek Naše farma Mirkov, z.s. přes operační program Zaměstnanost (OPZ) provozoval sociální podnik 

(výše dotace přes MAS 2,7 mil. Kč) a příměstské tábory (výše dotace přes MAS 496 �s. Kč). 

Milého přivítání jsme se dočkali 

také v obci Povrly. Pan starosta 

Dalibor Pavlát nás nejprve zavedl 

na raritu našeho území venkovní 

z i m n í  s ta d i o n ,  kd e  p rávě 

probíhaly rekonstrukce ledové 

plochy. 
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exkurze MASPokračování z předchozí strany

O velmi originální a zároveň tradiční uvítání se 

zasloužilo vedení základní školy Povrly v čele s 

p a n í  ř e d i t e l k o u  V ě r o u 

Slezáčkovou, které nás uvítala 

chlebem se solí. Následná 

prohlídka školy a školky byla 

také velmi inspira�vní. Škola 

disponuje vlastním krytým 

bazénem, krásnou přírodní 

zahradou a přes výzvu MAS 

realizovala rekonstrukci cvičné 

kuchyňky ve výši 570 �s. Kč. 

Poslední zastávkou naší exkurze byla obec 

Malšovice, kde účastníky exkurze provedl pan 

místostarosta Dušan Jehlička. Obec Malšovice 

z výzvy MAS z operačního programu OPŽP 

revitalizovala sídelní zeleň ve výši alokace 730 

�s. Kč. 

Nabitý program pokračoval i po výtečném obědě v místní 

restauraci U Dvou ocásků. Představeno bylo místní 

komunitní centrum, které obec realizovala skrze MAS z 

operačního programu IROP ve výši 1,4 mil. Kč a z 

operačního programu OPZ přes výzvu MAS zajis�la 

jeho provoz (výše alokace přes MAS ve výši 1,25 mil. 

Kč). Pan starosta zejména ocenil přínos komunitního 

centra pro obec, neboť dokázalo obstát i v těžké době 

covidové a postcovidové. 

Exkurze byla sice pro všechny účastníky náročná, ale 

mise celé exkurze byla splněna. Došlo k inspiraci 

účastníků, přenosu a sdílení zkušenos� a opět se 

ukázalo, že MAS je významným aktérem v rozvoji 

venkova.

Přiblížil se závěr exkurze a naše kroky směřovaly do Zemědělství 

Malšovice s.r.o. To přes výzvy MAS pořídilo bourárnu masa ve výši 

alokace 2,2 mil. Kč a sušárnu ovoce ve výši alokace 1,9 mil. Kč. Oba 

projekty byly financovány v rámci operačního programu PRV. Tady 

naše exkurze skončila ochutnávkou výborných sušených jablek, 

švestek a hrušek přímo ze sušárny. 

Děkujeme všem žadatelům za vřelé přije�, účastníkům za 

vytrvalost a počasí za krásné doladění této povedené akce..

         Renata Jírová,
vedoucí pro SCLLD a vedoucí kanceláře MAS_

Labskoskalská jízda stála za to



V rámci projektu aktuálně probíhají 

především ak�vity pro rozvoj a aktua-

lizaci MAP a evaluace procesu místní-

ho akčního plánování. Konkrétně je 

nyní připravováno šetření pro aktuali-

zaci Strategického rámce MAP – Verze 

9, která bude probíhat během 

12/2022 – 01/2023. Strategický 

rámec MAP je základní strategický 

dokument MAP, který vychází z míst-

ních potřeb a představuje rámec, v 

němž se bude místní vzdělávání v 

dalších letech rozvíjet. Dokumentace 

MAP souží také jako podklad pro zací-

lení výzev např. v rámci OP JAK a je na 

něj navázána možnost čerpání dotací 

do infrastruktury ve vzdělávání z IROP.

Našim dlouhodobým cílem v projektu 

MAP III je nasta-

v i t  v h o d n o u 

strategii rozvoje 

ú ze m í  a  t a ké 

připravit kvalitní 

p o d k l a d y  p ro    
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Rozvíjíme vzdělávání na Děčínsku
projekt MAP III pro SO ORP Děčín

Téma rozvoje vzdělávání na Děčínsku 

řeší projekt Místní akční plán rozvoje 

vzdělávání III pro SO ORP Děčín (dále 

jen „MAP“). Projekty MAP jsou v úz-

emí ORP Děčín realizovány již od roku 

2016, aktuální projekt MAP III končí 

30. 11. 2023 a my doufáme, že se nám 

podaří připravit ve spolupráci s úze-

mím, již čtvrtý navazující projekt MAP, 

tak aby byla zachována kon�nuita 

strategického plánování v této oblas-

�. 

Cílem projektů MAP je zlepšit kvalitu 

vzdělávání v mateřských a základních 

školách �m, že bude podpořena 

spolupráce všech dotčených aktérů 

ve vzdělávání v území, to znamená 

společné informování, vzdělávání 

a plánování partnerských ak�vit, 

společné řešení místně specifických 

problémů a potřeb. 

navazující projekt MAP IV a to tak 

abychom mohli území podpořit ak�-

vitami, které mají v území pozi�vní a 

dlouhodobý dopad. Vhodným přípa-

dem těchto ak�vit je „Mapácká 

putovní knihovna“ (celkem 19 kniž-

ních �tulů o celkovém počtu 570 kusů 

knih umístěných v Městské knihovně 

Děčín) a „Mapácké putovní IT pomůc-

ky“ (soubor pomůcek pro ZŠ i MŠ pro 

rozvoj digitální gramotnos� umístě-

ných v ZŠ a MŠ Děčín IV, Máchovo 

nám., p. o), které byly realizovány v 

rámci projektu MAP II a školy z SO 

ORP Děčín je mohou i nadále využí-

vat.

Veškeré informace o realizaci projektu naleznete na 

webu: h�ps://www.mapls.cz/.

_Za realizační tým MAP III pro SO ORP Děčín 

Hana Blažková, manažerka projektu________



V uplynulém 

o b d o b í  s e 

uskutečnila 

s e t k á n í 

pracovních skupin projektu, kde je 

řešena problema�ka a sdílení 

nových poznatků a zkušenos� 

v oblastech matema�cké, čtenářské 

a digitální gramotnos�. Důležitou 

součás� ak�vit projektu je také 

spolupráce a propojování sociálního 

a vzdělávacího resortu. Společným 

tématem může být  napřík lad 

záškoláctví, které bylo středobodem 

setkání škol a pracovníků odboru 

sociálních věcí. V rámci těchto 

setkání došlo k důležitému přenosu 

informací a výměně zkušenos� 

všech zúčastněných. Těší nás také 

v ý v o j  v  o b l a s �  ž á k o v s k ý c h 

parlamentů, které bychom rádi 

v budoucnu nadále podporovali. 

Proces místního akčního plánování 

ve vzdělávání je stále aktuální a jsou 

vítány nové náměty a připomínky či 

podněty ke spolupráci vedoucí 

ke zvyšování kvality vzdělávání 

na Ústecku. 

Kontakty na členy realizačního týmu 

naleznete na webových stránkách 

projektu . Projekty www.mapls.cz

MAP jsou nástrojem financovaným 

z Operačního programu Výzkum, 

vývoj a vzdělávání.
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MAP pro Ústecko
Rozvoj akčního plánování v podobě již 

tře�ho projektu Místní akční plán rozvoje 

vzdělávání (MAP) pokračuje od března a až do 

listopadu 2023 pojede v režimu tvorby 

akčního plánu a aktualizace potřeb v území. 

Zásadní rolí MAPu je aktualizace Strategického 

rámce, který zachycuje společně nastavené 

priority ve vzdělávání a eviduje seznam 

inves�čních potřeb vzdělávacích ins�tucí na 

Ústecku. Zjednodušeně řečeno lze o strategickém 

plánování uvažovat ve dvou rovinách. Plánování 

vzdělávací oblas� co do způsobu a metod 

vzdělávání jako takového a plánování inves�c 

do infrastruktury a vybavení. Projekt Místní akční 

plán rozvoje vzdělávání (MAP) slouží zejména k 

podpoře vzdělávací čás�, ale svou důležitou roli hraje 

také ve sběru informací o inves�čních potřebách. 

Zásobník inves�čních záměrů, který je součás� 

Strategického rámce MAP slouží k systema�ckému 

vyhledávání možných finančních zdrojů a současně 

napomáhá při nastavení objemu prostředků pro oblast 

vzdělávání  v  Integrovaném 

regionálním operačním programu 

(IROP) potřebného k financování 

těchto záměrů. 

_Místní akční plán rozvoje vzdělávání III pro SO ORP Ús� nad Labem
_registrační číslo projektu: CZ.02.3.68/0.0/0.0/20_082/0021555

_Za realizační tým MAP III pro SO ORP Ús� nad Labem
Jana Davidová, manažerka projektu__________

http://www.mapls.cz
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Vzhůru ke hvězdám
projekt přeshraniční spolupráce

Projekt skončil, 
spolupráce pokračuje. 

MAS Labské skály v partnerství se spolkem Kulturverein 

Bad Go�leuba-Berggießhübel e.V. na Saské straně 

realizovala v období od ledna do října 2022 projekt 

s názvem Vzhůru ke hvězdám – sousedství přes horizont 

(Hoch zu den Sternen – Nachbarscha� über den 

Horizont).

Projekt byl zaměřen na propagaci kulturního dědictví na 

obou stranách hranice a na navázání spolupráce mezi 

spolky, obcemi, školami apod. 

Bylo realizováno několik ak�vit, kdy nejzásadnější bylo 

česko-německé setkání v Kulturním domě v Chlumci 

na začátku května, kde se setkali ak�vní lidé (členové spolků, 

zástupci obcí a škol, amatérš� hvězdáři, apod.) a společně 

plánovali jaké ak�vity a akce by se daly realizovat v budoucnu. 

Mnohé tyto záměry se začínají připravovat a rozvíjet. 

Foto autor: Stephan Messner 

Foto autor: Stephan Messner 

Pokračování na další straně
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V rámci projektu jsme se zapojili 

do Noci kostelů, kdy v kostelích 

v Petrovicích, Tisé, Telnici a kapli 

B o t s c h e n  p ro b í h a l y  ku l t u r n í 

programy s finanční podporou 

z projektu a u kaple Botschen navíc 

Vernisáž výstavy fotografií Stephana 

Messnera. Stephan Messner z Bad 

Go�leuby má dva „koníčky“- jednak 

fotografování a také hvězdářství. 

J e h o  f o t k y  k o s t e l í k ů ,  k a p l í 

a zajímavých míst focených pod 

hvězdnou oblohou jsou opravdu 

krásné. K výstavě byl vydán katalog, 

kd e  j s o u  v š e c h ny  fo t o g ra fi e 

i  s  h v ě z d á ř s k ý m  p o p i s e m . 

Od 10.9.2022 do 25.10.2022 byla 

výstava Vzhůru ke hvězdám také 

instalována v Medicínském muzeu 

v Bad Go�leubě. Vzhledem k tomu, 

že  v ýstava  j e  p u to v n í ,  b u d e 

instalována postupně v různých 

č á s t e c h  n a š e h o  s p o l e č n é h o 

přeshraničního regionu. 

Poslední  akcí  byla  Procházka 

po hranici, kdy se zájemci sešli 

na hraničním přechodu v Petrovicích 

a společně vyrazili podél hranice 

po zajímavých místech. Průvodcem 

byl Stefan Steinke, patriot zdejšího 

kra je.  I  když  účastníc i  řádně 

promokli, účas� na této poněkud 

náročné procházce rozhodně 

nelitovali. 

Projekt tedy skončil, ale hvězdy 

na obou stranách hranice září dál 

a spolupráce a přátelství se rozvíjí, 

tak jak jsme si na začátku projektu 

přáli a předsevzali. 

           Jiřina Bischoffiová,  

 koordinátorka projektu 

Exkurze do Bad Go�leuba a okolí

Dále byly zrealizovány dvě „exkurze“ jedna z Čech na německé území 

do městečka Bad Go�leuba a okolí, kde účastníci navš�vili historický 

mlýn, štolu Marie-Luisa a Medicínské muzeum.
Druhá exkurze byla realizována z Německa 

na české území, kdy účastníci navš�vili 

kostel s prosklenou střechou v Petrovicích, 

kapli rodiny Botschen, kostelík v Telnici, 

kapli na Horce v Chlumci. Protože v den 

exkurze probíhala rekonstrukce Bitvy 

u Chlumce, měli možnost shlédnout 

část programu a nakonec navš�vili 

Z á m e c k é  s l a v n o s �  n a  z á m k u 

v Krásném Lese.

Pokračování z předchozí strany

Vzhůru ke hvězdám
projekt přeshraniční spolupráce
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Poprvé jsme posnídali se starosty 
na zámku

Vzhledem k tomu, že program byl velmi 

nabitý a témat mnoho, přehoupla se nám 

snídaně téměř do oběda. Na konci celé akce 

jsme si s potěšením vyslechli pochvalná 

slova od účastníků a Snídani se starosty jsme 

tak zařadili mezi tradiční ak�vity MAS.

Další Snídaně se starosty se uskuteční v 

pátek 13.1.2022 tentokrát na půdě obce 

Povrly.

Na závěr bych chtěla poděkovat městu 

Jílové, které nám naši historicky první 

Snídani se starosty umožnilo uspořádat v 

krásném prostředí Jílovského zámku.

Protože příležitos� pro setkávání není nikdy 

dost, uspořádali jsme v pátek 29.4.2022 

na zámku v Jílovém první Snídani se starosty. 

Toto setkání mělo za cíl vytvořit neformální 

a přátelskou pla�ormu pro naše starosty 

a místostarosty, jednoduše řečeno vytvořit 

prostor pro sdílení a přenos informací napříč 

naším regionem, pohovořit o problémech 

a potřebách a zejména vzájemně se poznat 

a propojit i na jiné, než úřednické rovině. 

V  r á m c i  t o h o t o  s e t k á n í  j s m e  m ě l i 

na programu aktuální témata zaměřená 

zejména na informace k připravovaným 

programovým rámcům v rámci Strategie 

komunitně vedeného místního rozvoje 

na nové programové období (SCLLD 21+), 

ale i témata, která jak se později ukázalo, 

se v důsledku války na Ukrajině aktuálními 

stala. Bylo to zejména téma komunitní 

energe�ky, energe�ckého managementu 

a dalších témat zasahujících do oblas� 

klimatu a energe�ky. 

     Renata Jírová, 
    vedoucí pro SCLLD 
a vedoucí kanceláře MAS
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Energetika hýbe MAS

Z důvodů naplnění tohoto cíle se naše 

MAS přihlásila do kurzu „Regionální 

energe�cký koordinátor“, na základě 

kterého bychom měli získat odborné 

kompetence v oblas� energe�ckých 

úspor. Po absolvování tohoto kurzu 

bychom se následně rádi zapojili do sítě 

EnKo MAS,  nebol i  Energe�ckých 

koordinátorů Místních akčních skupin a 

mohl i  tak informovat veřejnost  o 

existujících energe�cky úsporných 

opatřeních, dostupných finančních 

podporách na tato opatření, zvyšovat 

i n f o r m o v a n o s t  v  i n o v a � v n í c h 

technologiích, užívání obnovitelných 

zdrojů a propagovat tak přínos energe�cky 

úsporných projektů pro občany, zástupce 

veřejné správy a podnikatele. 

Dalším tématem v oblas� energe�ky je energe�ka komunitní. V tomto 

směru jsme se zapojili do projektu ENERKOM – energie do komunit, 

který je zaměřen na zapojení občanů z venkova do rozvoje komunitní 

energe�ky. Tento projekt s norským partnerem startuje začátkem roku 

2023 a zapojí se do něj 13 účastníků z celé České republiky, za náš Ústecký 

kraj jsem se do toho projektu zapojila já. Mým úkolem bude se ve dvou 

modelových obcích (komunitách), v našem případě v obci Tisá a Telnice, 

pokusit zapojit veřejnost do plánování a rozhodování v oblas� komunitní 

energe�ky s ideálním výsledkem založení energe�ckého společenství 

v těchto komunitách. Výstupem projektu by měla být metodika, která by 

shrnula praxi všech účastníků do podoby modelových příkladů a kterou 

by bylo možné poté uplatnit i v dalších obcích v ČR.

Protože jsme „akční skupina“ 

a jedním z našich úkolů je zabývat 

se aktuálními tématy, která hýbou 

regionem i republikou, snažíme se 

nebýt  pozadu ani  v  tématu 

energe�ky. Jak již jsem v úvodním 

článku zmínila, toto téma řešíme 

více než rok a v letošním roce došlo 

v některých ohledech k rychlejším 

posunům i na republikové úrovni. 

Národní sít místních akčních 

s k u p i n 

(MAS) ČR, které je MAS Labské skály 

členem, nám je v tomto směru 

nápomocna. Zapoji l i  jsme se 

d o  p l a �o r my  p ro  ko m u n i t n í 

energe�ku, jejímž cílem je zlepšit 

př ipravenost  území  na  nová 

energe�cká témata a přístup ke 

komunitní  energe�ce, posí l it 

schopnost Místních akčních 

s k u p i n 

vybudovat odborné kapacity 

v  e n e r g e � c k ý c h  t é m a t e c h , 

připravenost na vývoj situace 

v  energe�ce  a  c í lem je  také 

analyzovat potřeby a potenciál 

n a š e h o  v e n ko v s ké h o  ú ze m í 

ve vztahu k energe�ce, včetně té 

komunitní. 

A to není vše. Témat provázaných s energe�kou je mnoho a budeme 

se jimi intenzivně v roce 2023 zabývat. Ale to už si nechme na další 

Zpravodaj.
  Renata Jírová, 
  vedoucí pro SCLLD 
a vedoucí kanceláře MAS



V polovině října byla spuštěna kampaň k Nové zelené úspoře Light. Vzhledem k tomu, že podporujeme veškerá 

opatření, která by pomohla občanům snížit jejich energe�cké výdaje, přihlásili jsme naši MAS do administrace Nové 

zelené úsporám Light a nabízíme občanům z území MAS Labské skály k tomuto dotačnímu �tulu poradenství a pomoc 

ZDARMA. Příjem žádos� startuje 9.1.2023. 

Pomáháme s Novou zelenou 
úsporám Light

Pokud budete potřebovat poradit nebo pomoci s přípravou na podání žádos� obraťte se na:
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Renata Michalegová 
tel: 604 106 721, 
mail: michalegova.masls@seznam.cz
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Kontakty na pracovníky a vedení MAS

Autoři textů: Václav Zibner, Renata Jírová, Petra Šofrová, Hana Blažková, Jana Davidová, Jana Vošahlíková
Grafické zpracování: Jiří Zikmund

Renata Jírová
Vedoucí pro SCLLD, 
vedoucí kanceláře MAS
e-mail: jirova@maslabskeskaly.cz
telefon: 725 290 007

Petra Šofrová
Finanční manažerka,
zástupce vedoucí kanceláře MAS
e-mail: sofrova@maslabskeskaly.cz
telefon: 731 485 975

Renata Michalegová
Manažerka SCLLD
e-mail: michalegova@maslabskeskaly.cz
telefon: 604 106 721

Andrea Svobodová
Administrátorka a asistentka MAS
e-mail: svobodova@maslabskeskaly.cz
telefon: 606 056 566

Hana Blažková
Hlavní manažerka MAP Děčín
e-mail: blazkova@maslabskeskaly.cz
telefon: 702 132 761

Jana Davidová
Hlavní manažerka MAP Ús� nad Labem
e-mail: davidova@maslabskeskaly.cz
telefon: 776 314 097

Jiří Zikmund
Analy�k a koordinátor MAP Děčín
e-mail: zikmund@maslabskeskaly.cz
telefon: 720 327 964

Lucie Taifl
Koordinátorka MAP Ús� nad Labem
e-mail: taifl@maslabskeskaly.cz
telefon: 728 324 890

Jana Vošahlíková
Manažerka SCLLD
e-mail: vosahlikova@maslabskeskaly.cz
telefon: 775 163 690

Jiřina Bischoffiová
Manažerka SCLLD
e-mail: bischoffiova@maslabskeskaly.cz
telefon: 722 944 947

Web projektů MAP:
www.mapls.cz 

Facebook projektů MAP: 
www.facebook.com/maporpdecin/

www.facebook.com/mapus�nadlabem/

MAS Labské skály, z.s.
Sídlo: Mírové nám. 280, 407 01 Jílové

Web: www.maslabskeskaly.cz

      Facebook:

Václav Zibner
Předseda Výkonného výboru MAS 
e-mail: zs.�sa@volny.cz
telefon: 606 058 408

Na začátek roku 2023 plánujeme:
Leden 
• Vyhlášení výzvy pro podnikatele v rámci Fiche č. 3 

Rozvoj podnikání na venkově a rozvoj venkovské 

turis�ky, včetně agroturis�ky (výzva z PRV).
• 13.1.2023 – 2. Snídaně se starosty – setkání 

starostů a místostarostů, které tentokrát proběhne 

v obci Povrly. Více informací naleznete na straně 23 

Zpravodaje.

Únor 
• 22.2.2023 - Konference MAS, na které budou 

představeny některé úspěšně realizované projekty 

spolufinancované přes výzvy MAS a bude 

zhodnoceno programové období 2014 -2020.

Připravujeme pro Vás
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